
 
Hodnocení mistrovských sout�ží 
 
     Je tu op�t konec �ervna a to znamená po fotbalové stránce: hodnocení uplynulé sezóny, 
umístn�ní jednotlivých družstev v tabulkách sout�ží všech stup��. Nejinak je tomu i ve 
fotbalovém oddíle T�lovýchovné jednoty Sokol Kn�žpole. Tak jako ostatn� i v minulém ro�níku 
fotbalových sout�ží nelze v tomto sm�ru nad výsledky jednotlivých družstev v sout�žích zvláš� 
jásat. Jedinou vyjímku v tomto sm�ru je  možno u�init v p�ípad� hrá�� nad 35 let, kterým se v 
„jejich“ sout�ži již tradi�n� vcelku da�í. V minulém ro�níku konaném na h�išti v Bílovicích totiž 
podlehli až ve finále mnohem mladšímu družstvu Nedachlebic na pokutové kopy, když celkov� 
zanechali svým výkonem velmi dobrý dojem. 
 
     V minulém �ísle jsem se zmi�oval o tom, že situace vzniklá po lo�ských záplavách  poškodila 
z hlediska fotbalového nejvíce naše mládežnická družstva. Jarní �ást sout�že tento stav, bohužel, 
potvrdila. Dorostenecké družstvo, hrající župní sout�ž skupiny B, získalo v této �ásti sout�že 
jediný bod za remízu s Bánovem a v kone�né tabulce  obsadilo 13. místo s 9 body a náskokem 6 
bod� na poslední Kory�any. Za normálních okolností by i toto umístn�ní znamenalo uchování 
t�ídy pro další ro�ník. Po skon�ení této sezóny však dochází k reorganizaci sout�ží dorostenc� 
v rámci �MFS a tak v p�íštím ro�níku budou hrát naši dorostenci okresní p�ebor.  
 
     Žákovské družstvo pokra�ovalo v jarní �ásti  v nevyrovnaných výkonech, které byly zejména 
ovliv�ovány tím, jak se poda�ilo sestavit tým na jednotlivé zápasy. Toto zd�raz�uji proto, že  se 
opakovala  n�kolikrát situace z podzimní �ásti, kdy žáci zaznamenali „š��ru“ vít�zných zápas�, 
aby pak následující zápas odehráli ve zna�n� kombinované sestav� s tomu odpovídajícím 
výsledkem. Je však nutno konstatovat, že nastal posun k lepšímu poté co se od jara letošního roku 
p�ipravovali vcelku pravideln� pod vedením K. Han�íka a L. Burdy na h�ištích v Mist�icích nebo 
V�elarech. Lze o�ekávat, že otev�ením fotbalového h�išt� výkonnost žák�, ale i dorostenc� bude 
mít neustále stoupající tendenci. 
 
     Co �íci k hodnocení družstva dosp�lých ?  Je možno konstatovat, že oproti minulému roku „ nic 
nového pod sluncem“. A to nejen, že jsme se umístnili op�t na druhém míst� tabulky, ale také 
zp�sob a d�vody tohoto umístn�ní byly podobné, ne-li stejné jako vloni. Které to byly ? Podle 
mého názoru ne vždy pot�ebná koncentrace k zápas�m, „vypušt�ní“ utkání se soupe�i, která si tým 
usilující  o postup do vyšší sout�že prost� nem�že dovolit, malá touha kolektivu po vít�zství, 
v podstat� neexistující vzájemné   povzbuzením v dob�, kdy se neda�í. Najdou se ur�it�  i jiné 
d�vody  .Také  zp�sob jejich �ešení bývá obvykle r�zný. Od st�ízlivého hodnocení, které 
p�edpokládá analýzu nedostatk� a následné kroky k u�in�ní nápravy, až po ty extrémní, které radí 
h�išt� poorat a nasadit brambory. 
 
Sportovní areál v novém  
 
     Ten, kdo vid�l h�išt� po záplavách v lo�ském roce by si snad mohl myslet, že došlo k 
nejhoršímu a plocha je opravdu p�ichystána  na výše zmín�né brambory. Našt�stí asi nebyla 
k dispozici pot�ebná sadba a tak po roce je v sou�asné dob� na Markov� dokon�ováno dílo, které 
snese to nejp�ísn�jší m��ítko p�i jeho hodnocení . V areálu dnes stojí moderní fotbalové šatny 
s dv�ma obecními byty, kompletním sociálním za�ízením, saunou a vším co pat�í ke standardnímu 
vybavení. Také plocha h�išt� snese to nejp�ísn�jší m��ítko v�etn� automatické závlahy nejnov�jší 
koncepce. Toto všechno bylo budováno dodavatelsky za obrovské podpory obce, bez které by 
nebylo v�bec možné celou akci realizovat. Pokud se týká hrací plochy, lze konstatovat, že její stav 
nebyl vždy takový jako v sou�asné dob�. Ozývalo se mnoho kritických hlas� zejména co se týká 
její roviny. P�iznám se, že jsem k nim pat�il i já. Spousta práce na jejím zlepšení zejména �len� 

Fotbalisté do nového 



výboru TJ , hrá�� a �as „ud�lal“ své a tak nyní nelze než souhlasit s názorem, že až budeme hrát 
takový fotbal jak kvalitní je hrací plocha, bude spokojenost všech stoprocentní. A co víc, 
zprovozn�ním závlahového systému a po�ízením nové seka�ky jsou vytvo�eny podmínky pro její 
neustálé zlepšování. Samoz�ejm�, že není plocha dokonalá, ale jak m�žeme sledovat každou 
sobotu na televizních obrazovkách, nikdo není dokonalý. Jak už jsem se zmínil ani �lenové 
T�lovýchovné jednoty   nez�stali p�i budování stranou.  Od doby, kdy byla výstavba vlastn� 
zahájena,  a to bouráním starého objektu šaten odpracovali na výstavb� a údržb� areálu bezmála 
6000 brigádnických hodin a do jeho otev�ení ješt� ur�it� n�jakou stovku odpracují. Jelikož stavba 
vyr�stá na míst�, které není p�íliš frekventovanou �ástí obce, mnohý z ob�an� si možná ani 
neuv�domí rozsah celé akce, pokud ji neuvidí na vlastní o�i. Mimo stavby, která jak již bylo 
�e�eno, je stav�na p�evážn� dodavatelsky, bylo pot�eba provést práce spojené s jejím vybavením, 
dále oplocení celého areálu, vybudování chodník�, terénní úpravy, úpravy plochy h�išt� a jeho 
se�ení t�ikrát v týdnu, obnova zábradlí okolo hrací plochy, úprava studny pro zajišt�ní 
dostate�ného množství vody pro zavlažování. Je pravda, že tak jako v minulosti i nyní je možno 
vid�t vcelku úzký okruh lidí podílejících se na t�chto akcích. Na druhé stran� je však nutno 
p�iznat, že zejména v poslední dob� se sešlo p�i n�kterých organizovaných akcích až 30 �len� 
T�lovýchovné jednoty. P�i této p�íležitosti není možné zapomenout také na ty, kte�í dovedou  
„poradit“ n�co v tom smyslu jako : „Já jsem to vymyslel, vy to ud�lejte, já nemám �as“. Takoví 
lidé samoz�ejm� byli, jsou a asi  i budou. To však nic nem�ní na skute�nosti , že se nám ,jak pevn� 
v��íme, poda�í dokon�it  areál do takové podoby, aby byl chloubou celé obce, a to i t�ch, kte�í 
nebyli s jeho budováním tak�íkajíc ztotožn�ni. 
 
Otev�ení areálu 
 
      Všichni, kte�í se jakýmkoliv zp�sobem na výstavb�  podíleli, by cht�li tímto ob�any pozvat na 
slavnostní otev�ení areálu, které se uskute�ní v sobotu 25. �ervence 1998. V  této  chvíli  bude 
ur�it� mnohé �e�eno na adresu t�ch, kte�í se v�tší �i menší m�rou podíleli na výstavb� sportovního 
za�ízení. A jsem p�esv�d�en, že právem. Myslím si však, že je poctivé v tento okamžik 
vzpomenout na desítky t�ch, kte�í se po víc jak 60 let trvání kn�žpolského fotbalu snažili v rámci 
možností zlepšovat podmínky pro fungování tohoto sportu �íslo jedna v obci. Nejsem sice až tak 
velkým pam�tníkem, ale jako kluk si pamatuji na to jak se hrá�i p�evlékali v šatnách v hospod�, 
umývání se odbývalo u Vals� pod pumpou atd. Jak neskute�n� to zní, ale bylo to tak. Když se pak 
poda�ilo rekonstruovat bývalou prádelnu na tehdy moderní šatny se sprchami, bazénem a pozd�ji 
úst�edním topením, vybudovat krytou tribunu, ješt� p�ed tím rozší�it a posunout h�išt�, byl to 
obrovský kvalitativní skok. I za toto je nyní pot�eba všem, kte�í se o to zasloužili pod�kovat , 
jejich práci ocenit a to i p�esto, že v�tšina uvedených za�ízení musela ustoupit novému. Nyní na 
tomto míst� stojí sportovišt�, o kterém se p�edešlým fotbalovým generacím ani nesnilo a , o 
kterém lze bez nadsázky �íci, že je stavbou na n�kolik desítek let dop�edu.  
 
     A nyní k vlastnímu programu otev�ení. Jak již bylo výše uvedeno, uskute�ní se v sobotu 
25.7.1998 ve 13 hodin. Dále bude následovat volná prohlídka celého areálu, v 15 hodin sehrají 
p�átelský zápas žáci Sokola Kn�žpole. V 17 hodin  bude sehrán p�átelský zápas mezi muži Sokola 
Kn�žpole, a  bývalými hrá�i Slovácké Slavie Uh. Hradišt�. V ned�li 2.8.1998 dopoledne sehrají 
p�átelský zápas dorostenci a  odpoledne prob�hne na h�išti tradi�ní fotbalový turnaj hrá�� nad 35 
let. V ned�li 9.8.1998 pak zahajuje podzimní �ást mistrovských sout�ží. 
 
    Záv�rem si lze jen p�át, aby se poda�ilo dokon�it všechny práce nutné k dokon�ení, aby se všem 
sportovc�m v novém prost�edí líbilo a p�edevším sportovn� da�ilo. Všechny ob�any pak ješt� 
jednou zvu na otev�ení areálu s pozdravem 

Sportu zdar a fotbalu zvláš� ! 
 
                                                                                                                                                     Zden�k Ková� 


